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En tur gennem Mindelunden i Ryvangen med 
Dronningens tidligere ceremonimester, Christian Eugen-
Olsen, afdækker en dybt engageret person for 
betydningen af, at vi ærer og husker dem, der kæmpede 
for en fri Verden under anden verdenskrig. Ikke mindst 
Eugen-Olsens engagement som formand for 
Frihedskampens Mindefond sikrer nu, at også de danske 
krigssejlere får et monument i Mindelunden direkte op til 
gravpladserne for henrettede modstandsfolk i det store 
anlæg. Regeringen og fonde støtter det økonomisk.

Over 2.000 danske søfolk omkom i allieret tjeneste eller i 
handelsflåden under 2. verdenskrig. 109 af dem var 
tilknyttet ØK.

29. august
Dronningen afslører monumentet, som Per Arnoldi er i 
fuld gang med at udfærdige, tirsdag 29. august, som i 
1943 netop var dagen, hvor danske skibe i allieret 
tjeneste, fik tilladelse til at sejle under dansk flag. Det var 
et af vendepunkterne, der viste omverdenen, at 
Danmark var på de allieredes side.

Eugen-Olsen: - Men krigssejlerne blev oprindeligt aldrig 

r igt ig anerkendt for 
deres meget betyd-
ningsfulde indsats for, at 
vi som nation kom dertil. 
Faktisk først da det 
lykkedes at få deres 
indsats markeret og 
anerkendt i forbindelse 
med 70 året for land-
gangen i Normandiet 
1944. Nu kan vi følge 
det op i Mindelunden 
med det nye monument, 
og det er vores håb i 
Mindefonden, at det 
også skaber fornyet 
kendskab blandt yngre 
generationer, at vi aldrig 
må glemme ondskaben 
– og forebygge, det får 
fat igen. 

Gengiver det urolige 
hav
Per Arnoldi blev tildelt 
opgaven blandt andre 
over 80 forslag til monu-
mentet, som han kalder 
Sortladne Hav. Det er en 
monumental, sort sten-
blok, som hugges i 
re l ief ,  der gengiver 
havets urolige over-
flade. Der kommer ikke 
navne på monumentet, 
men en tekst, der om-
kranser  mindet  om 
samtlige omkomne.  

Sæt gerne allerede nu 
29.august af til begiven-
heden, hvor Dronningen 
afslører såvel monu-
ment som tekst.   �
                     ELJ 

”Sortladne Hav” skal ære krigssejlerne i Mindelunden 

Christian Eugen-Olsen: - Her skal krigssejlerne mindes i Ryvangen tæt op til gravene, vi kender, for de 
mange andre danske modstandsfolk. (Foto: Erik Ljunggren)

Indiakaj 16 og 20: Dansk-asiatisk kraftcenter - Side 11.

ØK-kolleger, der betalte den 
højeste pris ved deres indsats, er 
som bekendt også mindet på 
navnetavlen ved indgangen til 
Asia House.  10.  november 
lancerede Frode Z. Olsen sin bog, 
”Ikke en jordisk chance” om  bl.a. 
ØK-kollegers indsats i Hong 
Kong under  den japanske 
besættelse. Det blev markeret 
med en krans ved mindetavlen 
med båndene: Vi ærer mindet om 
faldne og tilfangetagne ØK-
kolleger i Hong Kong 1941-1945. 
ØK Fonden og ØK Klubben. 
(Mere om boglanceringen side 8). 
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Fødselsdage – klubbens hjertelige lykønskning! 

90 år:�23.01.17� Poul Olsbro, Ved Ejgårdsparken 7, 2.      
tv., 2920 Charlottenlund

� � poulolsbro@gmail.com

85 år:�08.01.17� Carl Erichsen, Sølystparken 1, 2990  
Nivå

� � carl.erichsen@gmail.com
� 21.01.� Jaspur Magnussen, FO100 Famjin,  

Færøerne

80 år:�22.12� E j l e r  Buchwa ld  Ch r i s t j ansen ,  
Dyrehavegårdsvej 6, 2800 Kgs. 
Lyngby

� � ebuchwald@adslhome.dk 
� 14.01.17� Erland Kops, Strandboulevarden 84, 3. 

tv., 2100 København Ø
� � erland@ekops.com
� 13.02.� Ellen Margrethe Jensen, Nørgaardsvej 

14, st th., 2800 Kgs. Lyngby
� � gethemj@gmail.com
� 13.03.� Asger Korsbjerg, Floraparken 85, 4690 

Haslev
� � asger@korsbjerg.dk
75 år:�27.12� Hans Peter Holst, PH 17-06, MOC, 

Phoenix Tower, East Wing,
� � Jalan BM 1/8, Taman Bukit Emas, 

47301 Petaling Jaya, Malaysia
� � hpholst@pc.jaring.my
� 09.02.17� Jørgen Kjeld Jørgensen, Bakkevej 

48A, 2830 Virum
� � jkj@live.dk

� 01.03.� Thorkild Sandbeck, Stampesvej 41, 
7100 Vejle

� � th.sandbeck@mail.tele.dk
� 17.03.� Birgit Ramlau, Kammasvej 3, 1. th., 

1805 Frederiksberg C

70 år:�22.12� Jens Høding, Hasselhaven 87, 2600 
Glostrup

� � hoeding@webspeed.dk
� 08.01.17� Anne Høding, Hasselhaven 87, 2600 

Glostrup
� � hoeding@webspeed.dk
� 29.01.� Gunnar Birnum, Månevej 19, 3100 

Hornbæk
� � birnum@mail.dk
� 20.02.� Bodil Brøgger, Skodsborgparken 48, 1. 

th., 2942 Skodsborg
� � bodil.broegger@mail.dk
� 02.03.� Mogens Dan Pedersen, Tornehøj 136, 

3520 Farum
� � m.d.pedersen@privat.dk

65 år:�16.12� Eigil Schytte, Toldbodgade 38B, 1.th., 
1253 København K

� � nippodane@post.tele.dk
� 24.12� Ole Reslow, Eichkamp 15B, D-22880 

Wedel, Tyskland
� � ole_reslow@yahoo.co.uk
� 25.12� Frank Johansen, 416 – 193 - Lake 

Driveway W, LIS 7H8 Ajax, Ontario, ���
Canada, frank.johansen@rogers.com

65 år. 30.01.17� Klaus Kjærulff, Route d'Arlon 132, L-
1150 Bel-Air, Luxembourg

� � kk@kkshipping.com

60 år:�08.01.17� Niels Frederiksen, 9431 Moss Bank 
Ct., Dayton, 45458 Ohio, USA

� � dnf@woh.rr.com
� 28.01.� Peter Andersen, 2A Jalan 16/13, 

46350 Petaling Jaya, Malaysia
� � peterandersen8888@gmail.com
� 01.03.� Ole Koch, Øverødvej 83 A, st. tv., 

2840 Holte
� � ole.koch@adslhome.dk

Jens Skriver Nørregaard, Gentofte, el-ingeniør 
med maritim baggrund tidl. tilknyttet EAC Shippings 
nybygninger, er afgået ved døden 6. oktober, 94 år.

Louis Malmberg, Espergærde, tidl. EAC Shipping, 
er afgået ved døden 12. september, 80 år.

Dødsfald – Æret være deres minde.

 Aktuelt fødselsdags portræt:  Asger Korsbjerg 80 år mandag 13. marts 2017 

Fortsættes side 4.
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Ejler B. Christjansen Hans Peter Holst Jørgen K. Jørgensen

Birgit Ramlau Jens Høding Anne Høding

Gunnar Birnum Bodil Brøgger Mogens D. Pedersen

Eigil Schytte Frank Johansen Klaus Kjærulff

Ole Koch Kim H. Rasmussen

� 09.03.� Kim Højgaard Rasmussen, 
Enebærhaven 306, 2980 Kokkedal

� � khr@accessafrica.dk

Niels Frederiksen

Asger Korsbjerg er vokset op på Helgenæs, hvor far´en 
var vognmand og tømrer, mor´en hjemmegående, men 
ved  s l u tn i ngen  a f  k r i gen  ove r tog  de  hans 
bedsteforældres gård. Og som Asger siger det: - Jeg gik 
kun i skole hver anden dag, tre år i første klasse, fire år i 
anden klasse og forlod skolen som 14 årig. Men alle-
rede et par år tid-
ligere stod det klart 
for mig: - Jeg ville 
v æ r e  m a s k i n -
mester og sejle på 
verdenshavene. 
Et af kravene for at 
nå  de t  må l  va r 
dengang, at man 
skulle være udlært 
maskinarbejder. 
Asger blev udlært 
som maskinarbej-
der på Højbjerg 
Maskinfabrik 1957, 
og kom derefter til 
Aarhus Maskin-
mester Skole og 
var færdig her april 
1960. Herefter stod 
marinen på karri-
eren i 18 måneder, 
og så stod han med 
et 3. mester certi-
fikat. 
Målsætningen fra 
12 års alderen var 
på skinner.

- Inden jeg b lev 
hjemsendt fra marinen, var jeg på ØK´s Personale 
Inspektion i Frihavnen og talte i lang tid med den 
navnkundige og frygtede inspektør Faber. Det var 
dengang sjældent at se en ansøger med eksamen, så 
jeg blev på stedet lovet et job så snart, jeg var hjemsendt. 
I samme periode mødte jeg i øvrigt min dengang 
kæreste og senere hustru, Elin. Vi blev gift i 1963, så vi 
har rundet guldbrylluppet.  

ØK-karrieren startede som 3.mester på Poona, som 
blev Asgers hjem de næste par år. Drømmen som 12-
årig om karriere i ØK skibene tog herefter fart som 2. 
mester på Andorra. Først på Nakskov Skibsværft med 
tilsyn under bygningen og derefter tre rejser på Østen. 
Andorra var det første danske skib med vagtfri 

maskinrum, og det 
mente man i mange 
kredse var uforsvar-
l i g t ,  og  de t  kom 
endda til blokade af 
skibet under et op-
hold i Frihavnen. Ved 
hjemkomsten fra 3. 
rejse, blev jeg for-
fremmet til 1. mester 
og senere forflyttet til 
Ancona.
 .
I land – men kun et 
par år
Asger fortsætter:
1965 på min sidste 
rejse med Andorra 
fødte Elin vores førs-
te barn, Marianne. 
Elin og jeg blev enige 
om, at det nu var på 
tide for mig at vende 
næsen hjemad og 
prøve et job i land. 
Jeg sluttede derfor i 
denne omgang i ØK 
og blev ansat som 
reparationsmester 
ved Midtkraft i Århus. 

Jobbet var nærmest en værkførerstilling med op til 100 
ansatte og uhyre lærerigt både teknisk og ledelses-
mæssigt. 1967 købte vi vores første hus i Holme ved 
Aarhus, og senere på året fik vi vores andet barn, Tom.

Midtkraft var i 1970 ved at opføre et nyt elværk uden for 
Århus og en livsstilling ved det gamle værk inde i byen 
var meget problematisk. Jeg sagde op og blev genansat 

Allerede som 12-årig stod det klart: Asger gik efter en maskin-karriere i ØK skibene 

Asger dvælede naturligvis ved Selandia III modellen, da han besøgte Asia House 
ved fødselsdags-interviewet. Modellen viser Selandia, før hun blev forlænget 
med en 40 fods container-sektion, ligesom det skete med søsterskibet, Jutlandia. 
Asger fulgte også dette arbejde tæt på værftet i Korea. (Foto: Erik Ljunggren)
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i ØK 1970 som 2. mester på Aranya. Men hurtigt 
forfremmet til 1. mester først på Panama, senere 
Asmara og Jutlandia.

Samme år flyttede vi til Møn, hvor vi købte en gammel 
mølle tæt ved Elins forældre, og det var godt nu, jeg var 
på søen igen. Først gik jeg dog hjemme på B&W som 
tilsyn på Selandia og Jutlandia. Sidstnævnte skulle jeg 
have som 1. mester ved afleveringen efter nytår 1973. 
Selandia og Jutlandia var begge en stor teknisk 
udfordring med dengang verdens største dieselanlæg 
til søs. Men det var svært at holde dem på en stram 
ruteplan, og problemerne blev først løst efter oliekrisen, 
hvor farten blev sat ned.

Elin fik mit tilbud
I maj 1973 skulle jeg hjem på ferie fra Hamburg efter 3. 
rejse, men sådan gik det ikke. I Hamburg kom Rejnar 
Petersen som leder af Teknisk Inspektion om bord og 
spurgte Elin, om det ikke var noget for mig at blive 
inspektør. Det ville hun dog ikke tage stilling til. Så 
senere på dagen blev jeg selv spurgt og sagde ja. Nu 
var jeg så maskininspektør i Teknisk Inspektion i 
Frihavnen som 36 årig og dermed den yngste inspektør 
i ØK´s historie. Min alder var i begyndelsen noget af en 
udfordring over for garvede kaptajner og maskin-
chefer….sådan en grønskolling, der ikke engang havde 
været maskinchef! Nå men det var jo en overgang, og 
de helt store sammenstød har jeg glemt.
 
10 år i ØK´s bestyrelse
Jeg var også medarbejdervalgt bestyrelsesmedlem i 
ØK gennem 10 år fra sidst i 70´erne. Det blev en epoke i 
mit ØK liv med stor opbakning fra skibene ved hvert 
valg. De følte på en eller anden måde, at jeg var en af 
dem.

1987 blev et skelsættende år for dansk skibsfart under 
stort økonomisk pres, og hvis skibene skulle holdes 
under dansk flag, skulle der oprettes et Dansk 
International Register, som betød skattefrihed for 
skibene. ØK ville ikke vente på, at de blev enige på 
Christiansborg, og det blev besluttet, at alle skibene 
skulle under Singapore flag. Der blev til formålet 

oprettet et managementfirma i Singapore, Pacifica, og 
jeg blev sendt derud som general manager. Vi flyttede 
dog uden børnene, som blev hjemme ved deres 
skolegang og læreplads.

Det blev til tre år i Singapore selvom Det Internationale 
Register blev oprettet, så ØK skibene aldrig kom til 
Singapore. 1990 var jeg tilbage i inspektørstolen i 
København. 

Salget til Mærsk en bitter pille
Salget i 1993 af containerskibene til Mærsk var en bitter 
pille og en hård tid, hvor der ikke var meget tilbage. 1996 
så det trøstesløst ud for ØK´s skibsfart med kun tre skibe 
og ikke udsigt til, at der kom nye til. Jeg sagde op med 
fratrædelse til nytår.

Jeg havde før opsigelsen sikret mig et job som inspektør 
ved Tschudi & Eitzen i Ordrup, som også havde det 
svært, og efter godt fire år måtte jeg skrive min egen 
fyreseddel for at gå på efterløn og senere som 65 årig på 
pension. Jeg nyder fortsat mit otium sammen med Elin. 
Vi har hus i Haslev og klarer os selv. Elin er på grund af 
slidgigt dog ikke så hurtigt gående som før, og jeg har 
slidgigt i højre skulder og en anelse diabetes 2 men ikke 
noget, der generer mig nævneværdig. Gigten i skulderen 
gjorde desværre, at jeg måtte stoppe med golf. Det 
savner jeg. Jeg er Frimurer og i logen en gang om ugen, 
det bliver jeg ved med så længe, jeg har kørekort og kan 
køre til København.
Vore to børn har det godt. Marianne er erhvervsrådgiver i 
Sydsjælland. Tom er serviceteknikker i medicinsk 
laboratorieudstyr og rejser verden rundt. Vi har 7 
børnebørn på 14 til 26 år. 

-Og så er der fødselsdagen i marts?

-Vi bliver ca. 50 til frokost. Familie. venner, gamle 
kollegaer og naboer til god gammeldags frokost, og hvad 
dertil hører. Vi værdsætter også selskabeligt samvær i 
ØK Klubben med gamle kollegaer, og vi er fast inventar i 
Grønnegården hvert år. Vi søger også alt tilgængeligt om 
ØK´s historie, og jeg har med glæde læst det nye flotte 
værk, "UDSYN: ØK – DANMARK - VERDEN.         ELJ

Tage Schjøtt, Fredericia, blev 
ansat  som e lev i  Ekspor t  A, 
Hovedkontoret, i 1957, og kom 
senere til Maskinafdelingen. Efter 
elevtiden blev Tage i 1960 indkaldt til 
Flyvevåbnet. Efter hjemsendelse fra 
værnep l ig ten  re js te  Tage  t i l 
Grønland, hvor han blev engageret i 
flere aktiviteter, især i pelsindustrien 
og forlagsbranchen (landkort). Efter 
20 år i Grønland søgte Tage varmere himmelstrøg og 
bosatte sig i Andorra – efter et kortere ophold i England 
– for til sidst at slå sig ned i Fredericia. Tage er fortsat 
meget aktiv inden for forlagsbranchen – især som 
producent af geodætiske kort.

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

Hemming Hindborg, Hundested, 
1979 uddannet som skibsfører fra 
Københavns Navigationsskole. Han 
sejlede 1980–1983 som styrmand 
hos A.P. Møller, blev i 1983 ansat som 
hjælpelærer og senere uddannet som 
navigationslærer på DTU. Var 
navigationslærer i København indtil 
1989, fortsatte derefter som ud-
dannelses-medarbejder i J. Lauritzen 
A/S, og senere som inspektør i rederiet. 1994 ansat i 
EAC Shipping A/S på Midtermolen i København som 
nautisk inspektør og kvalitetskoordinator med ansvar for 
kvalitetsstyring og ISM, audit af skibe og kontor, diverse 
naut iske opgaver osv. Herefter ansættelse i 

Søfartsstyrelsen fra 1997 som uddannelseskonsulent og 
senere kontorchef. I dag kvalitetschef hos Søfarts-
styrelsen.

Niels Vestberg, København Ø, har i sine meget unge 
dage sejlet for dansk skibsfart, som skulle have været 
fulgt op af en shipping-uddannelse og karriere i ØK. I 
stedet valgte Niels en landværts beskæftigelse som 
fotograf bl.a. ved film.

Mogens og Marianne Andreasen, Nakskov, ledere af 
Nakskov Skibs- og Søfartsmuseum og for Mogens en 
livslang tilknytning til Nakskov Skibsværft, blev 
æresmedlemmer af klubben som følge af deres tætte 
samarbejde med klubben og det store arbejde, de 
udfører med henblik på at bevare og fremvise de 
historiske aspekter relateret ti l 
Nakskov Skibsværft.

Ole Moshøj, Hillerød, tidl. EAC 
Shipping, med oversøisk tjeneste i 
Singapore, Bangkok samt i Hongkong 
med ScanDutch ,  i  Ro t te rdam 
ligeledes ScanDutch, og direktør for 
A/S Alfragt/EAC Transport A/S.

Svend Lyster, Glostrup, var elev i 
ØK 1962–1965, det første år i 
Skibsinspektionen i Frihavnen, 
derefter Skibsafdelingen, Australien 
Udgående, i Holbergsgade. Forlod 
herefter ØK, aftjente værnepligt i 
Sjællandske Trænregiment, og kom 
til Datacentralen efterfulgt af et 
kortere ophold i Thule, Grønland, for 
Danish Construction Corp. Fra 
november 1967 kom Svend til American Express, og 
ved Pacific Intermountain Express (PIE)'s overtagelse 
af American Express blev Svend afdelingsleder for 
Eksportafdelingen, skiftede i 1976 til direktør for PIE-
datterselskabet Fensholm International Møbel-
transport. Forlod i 1977 dette selskab til fordel for 
Møbeltransport DANMARK A/S, hvor Svend blev, indtil 
han gik på efterløn, men fortsatte med ad hoc 
konsulentopgaver.

Disse fire billeder oser af ØK tennis- og Bangkok-
nostalgi i Carsten Dencker Nielsens navnkundige regi:

Foto 1+2: 50 år 
t i lbage - og nu. 
Svend Nisted og 
Dencker har gen-
nem årene ”plaget” 
hinanden på tennis-
baner, når lejlig-
hederne bød sig. 
Som her for 50 år 
siden i Nigeria og 
nøjagt ig  samme 
motiv 50 år efter i 
Hornbæk, da de 
m ø d t e s  u n d e r 
Svends ophold her-
hjemme i somme-
ren. Kan vi være 
enige om, at de to 
drenge holder sig 
godt? I øvrigt endte 
årets match uaf-
gjort, som Carsten 
oplyser det diplo-
matisk.

Foto 3: Carsten 
arrangerede i 1983 for ØK en velgørenheds-match over 
ét sæt på British Club´s dengang nye græsbane i 
Bangkok mellem Bjørn Borg og Joachim Nyström. Her 
”datidens Carsten og Borg” ved denne begivenhed, hvor 
Carsten var loyal dommer. Borg vandt i øvrigt 6-2. 

Foto 4: Om nogen kan Lise og Carsten Dencker 
Nielsen deres Bangkok bl.a. fra deres mange år som 
stærkt engageret chefpar på Oriental Avenue. Men i 

s a m m e n h æ n g 
med dette billede 
her blev de over-
raskede under en 
re jse t i l  deres 
Bangkok sidste 
vinter. En middag 
med Khun Joti 
Bhokavanij (som 
mange Bangkok-
veteraner vil ken-
de) blev nemlig 
rundet af i et hjør-
ne af klubben, 
Lise og Carsten 
ikke kendte i for-
vejen: EAC Cor-
ner. - Det var for 
Lise og mig en 
mege t  spec ie l 
oplevelse, siger 
Carsten, og jeg 
k a n  a n b e f a l e 
andre  Ø K-ko l -
leger, der kommer 
på de kanter, at 

tage et stop i EAC Corner og mindes vor storhedstid i 
Bangkok. Se også billederne på væggen mellem Lise 
og Carsten af det navnkundige ØK-hovedsæde i 
Bangkok.  
                                 ELJ
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Fødselsdags-portræt fortsat fra side 3

i ØK 1970 som 2. mester på Aranya. Men hurtigt 
forfremmet til 1. mester først på Panama, senere 
Asmara og Jutlandia.

Samme år flyttede vi til Møn, hvor vi købte en gammel 
mølle tæt ved Elins forældre, og det var godt nu, jeg var 
på søen igen. Først gik jeg dog hjemme på B&W som 
tilsyn på Selandia og Jutlandia. Sidstnævnte skulle jeg 
have som 1. mester ved afleveringen efter nytår 1973. 
Selandia og Jutlandia var begge en stor teknisk 
udfordring med dengang verdens største dieselanlæg 
til søs. Men det var svært at holde dem på en stram 
ruteplan, og problemerne blev først løst efter oliekrisen, 
hvor farten blev sat ned.

Elin fik mit tilbud
I maj 1973 skulle jeg hjem på ferie fra Hamburg efter 3. 
rejse, men sådan gik det ikke. I Hamburg kom Rejnar 
Petersen som leder af Teknisk Inspektion om bord og 
spurgte Elin, om det ikke var noget for mig at blive 
inspektør. Det ville hun dog ikke tage stilling til. Så 
senere på dagen blev jeg selv spurgt og sagde ja. Nu 
var jeg så maskininspektør i Teknisk Inspektion i 
Frihavnen som 36 årig og dermed den yngste inspektør 
i ØK´s historie. Min alder var i begyndelsen noget af en 
udfordring over for garvede kaptajner og maskin-
chefer….sådan en grønskolling, der ikke engang havde 
været maskinchef! Nå men det var jo en overgang, og 
de helt store sammenstød har jeg glemt.
 
10 år i ØK´s bestyrelse
Jeg var også medarbejdervalgt bestyrelsesmedlem i 
ØK gennem 10 år fra sidst i 70´erne. Det blev en epoke i 
mit ØK liv med stor opbakning fra skibene ved hvert 
valg. De følte på en eller anden måde, at jeg var en af 
dem.

1987 blev et skelsættende år for dansk skibsfart under 
stort økonomisk pres, og hvis skibene skulle holdes 
under dansk flag, skulle der oprettes et Dansk 
International Register, som betød skattefrihed for 
skibene. ØK ville ikke vente på, at de blev enige på 
Christiansborg, og det blev besluttet, at alle skibene 
skulle under Singapore flag. Der blev til formålet 

oprettet et managementfirma i Singapore, Pacifica, og 
jeg blev sendt derud som general manager. Vi flyttede 
dog uden børnene, som blev hjemme ved deres 
skolegang og læreplads.

Det blev til tre år i Singapore selvom Det Internationale 
Register blev oprettet, så ØK skibene aldrig kom til 
Singapore. 1990 var jeg tilbage i inspektørstolen i 
København. 

Salget til Mærsk en bitter pille
Salget i 1993 af containerskibene til Mærsk var en bitter 
pille og en hård tid, hvor der ikke var meget tilbage. 1996 
så det trøstesløst ud for ØK´s skibsfart med kun tre skibe 
og ikke udsigt til, at der kom nye til. Jeg sagde op med 
fratrædelse til nytår.

Jeg havde før opsigelsen sikret mig et job som inspektør 
ved Tschudi & Eitzen i Ordrup, som også havde det 
svært, og efter godt fire år måtte jeg skrive min egen 
fyreseddel for at gå på efterløn og senere som 65 årig på 
pension. Jeg nyder fortsat mit otium sammen med Elin. 
Vi har hus i Haslev og klarer os selv. Elin er på grund af 
slidgigt dog ikke så hurtigt gående som før, og jeg har 
slidgigt i højre skulder og en anelse diabetes 2 men ikke 
noget, der generer mig nævneværdig. Gigten i skulderen 
gjorde desværre, at jeg måtte stoppe med golf. Det 
savner jeg. Jeg er Frimurer og i logen en gang om ugen, 
det bliver jeg ved med så længe, jeg har kørekort og kan 
køre til København.
Vore to børn har det godt. Marianne er erhvervsrådgiver i 
Sydsjælland. Tom er serviceteknikker i medicinsk 
laboratorieudstyr og rejser verden rundt. Vi har 7 
børnebørn på 14 til 26 år. 

-Og så er der fødselsdagen i marts?

-Vi bliver ca. 50 til frokost. Familie. venner, gamle 
kollegaer og naboer til god gammeldags frokost, og hvad 
dertil hører. Vi værdsætter også selskabeligt samvær i 
ØK Klubben med gamle kollegaer, og vi er fast inventar i 
Grønnegården hvert år. Vi søger også alt tilgængeligt om 
ØK´s historie, og jeg har med glæde læst det nye flotte 
værk, "UDSYN: ØK – DANMARK - VERDEN.         ELJ

Tage Schjøtt, Fredericia, blev 
ansat  som e lev i  Ekspor t  A, 
Hovedkontoret, i 1957, og kom 
senere til Maskinafdelingen. Efter 
elevtiden blev Tage i 1960 indkaldt til 
Flyvevåbnet. Efter hjemsendelse fra 
værnep l ig ten  re js te  Tage  t i l 
Grønland, hvor han blev engageret i 
flere aktiviteter, især i pelsindustrien 
og forlagsbranchen (landkort). Efter 
20 år i Grønland søgte Tage varmere himmelstrøg og 
bosatte sig i Andorra – efter et kortere ophold i England 
– for til sidst at slå sig ned i Fredericia. Tage er fortsat 
meget aktiv inden for forlagsbranchen – især som 
producent af geodætiske kort.

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

Hemming Hindborg, Hundested, 
1979 uddannet som skibsfører fra 
Københavns Navigationsskole. Han 
sejlede 1980–1983 som styrmand 
hos A.P. Møller, blev i 1983 ansat som 
hjælpelærer og senere uddannet som 
navigationslærer på DTU. Var 
navigationslærer i København indtil 
1989, fortsatte derefter som ud-
dannelses-medarbejder i J. Lauritzen 
A/S, og senere som inspektør i rederiet. 1994 ansat i 
EAC Shipping A/S på Midtermolen i København som 
nautisk inspektør og kvalitetskoordinator med ansvar for 
kvalitetsstyring og ISM, audit af skibe og kontor, diverse 
naut iske opgaver osv. Herefter ansættelse i 

Søfartsstyrelsen fra 1997 som uddannelseskonsulent og 
senere kontorchef. I dag kvalitetschef hos Søfarts-
styrelsen.

Niels Vestberg, København Ø, har i sine meget unge 
dage sejlet for dansk skibsfart, som skulle have været 
fulgt op af en shipping-uddannelse og karriere i ØK. I 
stedet valgte Niels en landværts beskæftigelse som 
fotograf bl.a. ved film.

Mogens og Marianne Andreasen, Nakskov, ledere af 
Nakskov Skibs- og Søfartsmuseum og for Mogens en 
livslang tilknytning til Nakskov Skibsværft, blev 
æresmedlemmer af klubben som følge af deres tætte 
samarbejde med klubben og det store arbejde, de 
udfører med henblik på at bevare og fremvise de 
historiske aspekter relateret ti l 
Nakskov Skibsværft.

Ole Moshøj, Hillerød, tidl. EAC 
Shipping, med oversøisk tjeneste i 
Singapore, Bangkok samt i Hongkong 
med ScanDutch ,  i  Ro t te rdam 
ligeledes ScanDutch, og direktør for 
A/S Alfragt/EAC Transport A/S.

Svend Lyster, Glostrup, var elev i 
ØK 1962–1965, det første år i 
Skibsinspektionen i Frihavnen, 
derefter Skibsafdelingen, Australien 
Udgående, i Holbergsgade. Forlod 
herefter ØK, aftjente værnepligt i 
Sjællandske Trænregiment, og kom 
til Datacentralen efterfulgt af et 
kortere ophold i Thule, Grønland, for 
Danish Construction Corp. Fra 
november 1967 kom Svend til American Express, og 
ved Pacific Intermountain Express (PIE)'s overtagelse 
af American Express blev Svend afdelingsleder for 
Eksportafdelingen, skiftede i 1976 til direktør for PIE-
datterselskabet Fensholm International Møbel-
transport. Forlod i 1977 dette selskab til fordel for 
Møbeltransport DANMARK A/S, hvor Svend blev, indtil 
han gik på efterløn, men fortsatte med ad hoc 
konsulentopgaver.

Disse fire billeder oser af ØK tennis- og Bangkok-
nostalgi i Carsten Dencker Nielsens navnkundige regi:

Foto 1+2: 50 år 
t i lbage - og nu. 
Svend Nisted og 
Dencker har gen-
nem årene ”plaget” 
hinanden på tennis-
baner, når lejlig-
hederne bød sig. 
Som her for 50 år 
siden i Nigeria og 
nøjagt ig  samme 
motiv 50 år efter i 
Hornbæk, da de 
m ø d t e s  u n d e r 
Svends ophold her-
hjemme i somme-
ren. Kan vi være 
enige om, at de to 
drenge holder sig 
godt? I øvrigt endte 
årets match uaf-
gjort, som Carsten 
oplyser det diplo-
matisk.

Foto 3: Carsten 
arrangerede i 1983 for ØK en velgørenheds-match over 
ét sæt på British Club´s dengang nye græsbane i 
Bangkok mellem Bjørn Borg og Joachim Nyström. Her 
”datidens Carsten og Borg” ved denne begivenhed, hvor 
Carsten var loyal dommer. Borg vandt i øvrigt 6-2. 

Foto 4: Om nogen kan Lise og Carsten Dencker 
Nielsen deres Bangkok bl.a. fra deres mange år som 
stærkt engageret chefpar på Oriental Avenue. Men i 

s a m m e n h æ n g 
med dette billede 
her blev de over-
raskede under en 
re jse t i l  deres 
Bangkok sidste 
vinter. En middag 
med Khun Joti 
Bhokavanij (som 
mange Bangkok-
veteraner vil ken-
de) blev nemlig 
rundet af i et hjør-
ne af klubben, 
Lise og Carsten 
ikke kendte i for-
vejen: EAC Cor-
ner. - Det var for 
Lise og mig en 
mege t  spec ie l 
oplevelse, siger 
Carsten, og jeg 
k a n  a n b e f a l e 
andre  Ø K-ko l -
leger, der kommer 
på de kanter, at 

tage et stop i EAC Corner og mindes vor storhedstid i 
Bangkok. Se også billederne på væggen mellem Lise 
og Carsten af det navnkundige ØK-hovedsæde i 
Bangkok.  
                                 ELJ
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Også historien om udvikling af en 

nødlidende ØK-virksomhed i 

Afrikas folkerigeste nation, 

Nigeria.

Jens Erik Møllenbach arbejdede for Briscoe  Nigeria i 18 
år (de første 11 år for ØK) fra 1995. Han blev her 
udfordret af forretninger og strategier, der faldt tæt i tråd 
med ØK´s udvikling også i Afrika: Ud over Nigeria var 
der fokus på bl.a. Sydafrika, Kenya, Uganda, Libyen og 
Elfenbenskysten. Allerede tidligt i århundredet havde 
ØK´s stifter, H. N. Andersen, blik for mulighederne i 
Afrika med teak i Sydafrika som udgangspunkt. Men 
hvordan var det for en kollega som Jens Erik 
Møllenbach og hans hustru, Janne, at komme helt ind til 
benet i en forretning som her? Jens Erik har skrevet en 
fyldestgørende dagbog om det, men pladsen her i ØK 
Bladet levner kun plads til et resumé. Så vi anbefaler 
stærkt interesserede medlemmer at læse dagbogen 
fuldt på klubbens hjemmeside:

  nyt fra ØK Klubbenwww.eacclub.dk/Seneste

Jens Erik tager udgangspunkt i den kendte Nanna 
Lüders sangtekst fra 1985: 

”Afrika – Afrika - Det bli´r bedre dag for dag

hvis vi gi´r en hånd til Afrika

vi gi´r hvad vi har for din sag – Afrika”

Jens Erik følger op: - Da Janne og jeg oktober 1994 
landede i Murtala Muhammed International Airport nær 
millionbyen Lagos i Nigeria på den afrikanske vestkyst, 
var formålet ikke velgørenhed. Men det havde bestemt 
med udvikling at gøre: Forretningsudvikling. Da vi steg 
ud af flyet og blev ramt af tropenattens mørke, den 
fugtige varme, de fremmedartede lyde og de eksotiske 
lugte, havde jeg ikke i min vildeste fantasi forestillet mig, 
det var begyndelsen på 18 års virke i Afrikas folkerigeste 
stat med omkring 170 millioner indbyggere. Fraværet af 

elektrisk lys er det første, der slår en, når man som 
europæer oplever ”det mørke Afrika” for første gang. De 
stærke indtryk fæstner sig på nethinden. Jeg ved, at 
nogen ved møde med alle de mange nye, ukendte lyde, 
lugte og synsindtryk bliver forskrækkede og grebet af 
stor usikkerhed - ligefrem frygt. Vi følte os fantastisk 
tiltrukket af det, fandt det fasci-
nerende, og vi fik begge stor lyst til at 
lære byen, menneskerne og hele 
dette samfund at kende.

En af ØK´s juveler

Selskabet, jeg skulle kigge nærmere 
på, var ØK-virksomheden R.T. 
Briscoe Nigeria Ltd (RTB), som var en 
af ØK´s juveler indtil begyndelsen af 
1980'erne. Her gik det stærkt tilbage. I 
den omtalte fulde www-version kan 
du blandt meget andet læse om, 
hvordan  v i rksomheden b l i ve r 
”Nigeria'seret”. ØK valgte at lade RTB 
notere på børsen i Nigeria og solgte 
60 procent af selskabet til omkring 
30.000 nye aktionærer, beholdt selv 
de 40 procent og dermed reelt 
magten i selskabet. Jens Erik 
fortæller også her om, da Nigeria i 
1983/84 gik bankerot. 1995 havde 
RTB ansatte og en masse forret-
ningsområder med ingen eller meget ringe aktivitet. 

Det var på baggrund af den situation, at den daværende 
ledelse i ØK spurgte, om jeg ville kigge nærmere på 
forretningen, fortsætter Jens Erik. Jeg var fri på 
markedet efter min tid som salgsdirektør i Hafnia og adm. 
direktør for Hafnia Service, hvor min del af virksomheden 
var blevet overtaget af Codan, som jeg derefter valgte at 
forlade.

Jeg præsenterede min strategi for ØK's ledelse, som 
opfordrede mig til selv at gennemføre den i praksis. Og det 
blev til næsten 11 år som lokal adm. direktør for ØK med 
ansvar for en nedslidt, gammeldags og dårligt organiseret 
virksomhed – i et land i dyb krise og dermed nødvendige 
dramatiske forandringer. Vi befandt os i et land der, på trods 

af – eller måske på grund af - sine store 
olieindtægter, havde levet kraftigt over 
evne op gennem 1970'erne. Nu var alt 
på det nærmeste gået i stå, korruptionen 
blomstrede,  og likviditet  var  en 
mangelvare. Men på trods af tingenes 
tilstand havde man i ØK/Briscoe holdt 
fast i den gamle struktur og alle de 
mange agenturer, man havde samlet sig 
gennem de gode år. De ikke færre end 
27 agenturer, var fordelt på fire divisioner: 
Den grafiske med hovedagenturet for 
Heidelberg, Eskofot, Linotype-Hell samt 
Glunz & Jensen. Den tekniske division 
rummede blandt andet Motorola, Nera 
Telecommunications, FAG Rolling 
Bearings, APV (fødevareteknologi) og 
Toyota Forklift. Toyota import og 
forhandling var sammen med Dunlop 
Tires en division i sig selv, og det 
suverænt største forretningsområde, 
Atlas Copco, var også en division i sig       
selv.

Fra to gamle PC´er til 150

I 1995 rådede virksomheden i Lagos over kun to gamle 
PC´er inklusive en hullestue, hvor man indkodede alle 
da ta  f ra  de  pap i re r,  der  b lev  sendt  ind  f ra 
salgsafdelingerne. Til at hjælpe os med at få styr på disse 
udfordringer tiltrådte Orla Sørensen efteråret 1996 som 
ny finanschef. Orla havde siden sin skoletid været i ØK i 
forskellige økonomi- og regnskabsafdelinger, og han var 
en meget erfaren og en dygtig leder.

I løbet af foråret 2002 får vi officielt at vide, at ØK vil 
trække sig ud af alle sine aktiviteter i Afrika.  På en 
generalforsamling i august 2002, bliver hele den gamle 
bestyrelse derfor skiftet ud, og nye medlemmer træder 
ind. Vores finanschef (nu afdøde) Orla Sørensen 
forlader RTB sammen med ØK:

Men inden generalforsamlingen havde de nye ejere 
kaldt mig til møde og bad mig om at fortsætte som adm. 
direktør efter, ØK havde solgt. Det tilbud tog jeg imod, 
og vi aftalte, at jeg fortsatte på uændrede vilkår, indtil jeg 
fyldte 60 år. Da jeg forlod selskabet endeligt 2006 havde 
vi 150 PC'ere og omkring 164 medarbejdere. Vores 
måneds regnskabe r  va r  k l a r  t o  dage  e f t e r 
månedsafslutningen. Vi vidste hver aften, hvordan det 
stod til med likviditeten. 

Da RTB i 2007 skulle fejre 50 års jubilæum med en 
storstilet banket, blev Janne og jeg inviteret til at deltage 
i festlighederne. Man bad mig også om at holde en tale 
om selskabets fremtid, som jeg så det. Pointen i talen 
var, at de skulle koncentrere sig og søge al mulig held 
med agenturerne for  Toyota  og Ford samt 
ejendomsudvikling, som vi jo arbejdede så hårdt på i 
min tid også. R.T. Briscoe driver den dag i dag 
virksomheden ad de to spor, vi lagde dengang: 
Ejendomsudvikling og bilsalg.�           
                                                                        ELJ

Jens Erik Møllenbach om årene med RT Briscoe Nigeria PLC: - Det blev til mere end én hånd til Afrika 

Jens Erik Møllenbach, 70 år, er fortsat meget aktiv i 
handelslivet. Hans omfangsrige erfaring fra Afrika 
m.m. kommer nu mange store virksomheder til 
gode. Han er netop også valgt ind i bestyrelsen for 
Dansk Afrika Selskab. (Foto: Erik Ljunggren)

Morale: Jeg følte virkelig, at jeg havde været med til 
at give mere end én hånd til Afrika. 

Læs hele Jens Eriks dagbog om udfordringerne i 

Nigeria – også om en dramatisk kidnapning: 

www.eacclub.dk

MEDLEMMERNES OPLEVELSER MED KLUBBEN Af Birgitte Funch, Ole J. Mohrsen og Erik Ljunggren

ØK UDSYN – også en flot billedsuite
20. september var der fuldt hus i Asia House til 
lanceringen af Martin Jes Iversens længe ventede værk: 
UDSYN: ØK – DANMARK – VERDEN på forlaget, 
Lindhardt og Ringhof. Værket fik en særdeles god 
modtagelse såvel blandt læserne som i pressens 
anmeldelser, og det blev straks til topti placering på den 
attraktive bestsellerliste fra Arnold Busck samt fulgt af 
adskillige interview med Martin. Der er også i flere 
tilfælde sat fokus på billedgalleriet som i Jyllands-
Posten- ”Det er også en flot billedsuite”. 

Birgit Lyngbye Pedersen, Lindhardt og Ringhof, stod for 
billedsuiten og kommenterer: - Jeg fandt det som et 
utroligt privilegium at gå i dybden med materialet som en 
tidsrejse rundt i ØK´s eksotiske verden. Det sværeste 
var at vælge billeder ud til bogen, fordi der var så 
uendelig mange muligheder. Jeg blev meget opslugt af 

at dykke ned i arkiverne, der bekræftede ØK´s historie 
med  handel på verdensplan via søvejene. Myter og 
virkelighed har blandet sig, og når det ender med også at 
få pressens og læsernes bevågenhed på billedsiden - ja, 
så er jeg meget taknemmelig. 

Birgit har i øvrigt også oplevet det hele i sin barndom og 
fortsætter: - Min far, Hans Otto Pedersen, arbejdede i 
over 40 år for Novo Nordisk, der også etablerede sig i 
Bangkok. Far havde Det fjerne Østen som sit område, og 
da Novo de første år lejede sig ind i ØK's lokaler, blev 
kompagniet på en måde også en del af min opvækst. Min 
far boede i alt 67 gange på Oriental Hotel i Bangkok, hvor 
jeg var med første gang i 1986. Udover at ØK's Bangkok-
historie er fantastisk, har det for mig også været en 
personlig rejse tilbage i tiden at finde de gamle fotos fra 
ØK's tid i Thailand. På grund af min fars mange og lange 
rejser i Det fjerne Østen var en del af mit barndomshjem 

Martin Jes Iversen har arbejdet på ØK UDSYN gennem 5-6 år, og 
processen er jo fulgt tæt i klubbens blad. 20. september stod 
Martin, til venstre, klar ansigt til ansigt overfor gæsterne i Asia 
House ved lanceringen. Og som formanden for ØK Fonden, Erik 
Bøgh Christensen, slog fast i sin velkomst: - I dag er en rigtig 
god dag for os i Asia House. Tillykke, Martin, med din lange, 
spændende rejse og dit flotte værk. (Foto Erik Ljunggren)

Birgit Lyngbye Pedersen fik også fortjent opmærksomhed 
såvel fra forfatteren som i pressen for sin medvirken til 
billedsuiten ØK UDSYN. Her fortæller hun engageret om sit 
arbejde ved lanceringen i Asia House.  

7

fyldt med antikviteter fra Thailand, vi spiste ofte med 
pinde, og jeg er vokset op med karry i lange baner. 
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Også historien om udvikling af en 

nødlidende ØK-virksomhed i 

Afrikas folkerigeste nation, 

Nigeria.
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Elfenbenskysten. Allerede tidligt i århundredet havde 
ØK´s stifter, H. N. Andersen, blik for mulighederne i 
Afrika med teak i Sydafrika som udgangspunkt. Men 
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  nyt fra ØK Klubbenwww.eacclub.dk/Seneste

Jens Erik tager udgangspunkt i den kendte Nanna 
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”Afrika – Afrika - Det bli´r bedre dag for dag

hvis vi gi´r en hånd til Afrika
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elektrisk lys er det første, der slår en, når man som 
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nogen ved møde med alle de mange nye, ukendte lyde, 
lugte og synsindtryk bliver forskrækkede og grebet af 
stor usikkerhed - ligefrem frygt. Vi følte os fantastisk 
tiltrukket af det, fandt det fasci-
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Briscoe Nigeria Ltd (RTB), som var en 
af ØK´s juveler indtil begyndelsen af 
1980'erne. Her gik det stærkt tilbage. I 
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1983/84 gik bankerot. 1995 havde 
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dramatiske forandringer. Vi befandt os i et land der, på trods 

af – eller måske på grund af - sine store 
olieindtægter, havde levet kraftigt over 
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mangelvare. Men på trods af tingenes 
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Toyota Forklift. Toyota import og 
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suverænt største forretningsområde, 
Atlas Copco, var også en division i sig       
selv.

Fra to gamle PC´er til 150
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da ta  f ra  de  pap i re r,  der  b lev  sendt  ind  f ra 
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ny finanschef. Orla havde siden sin skoletid været i ØK i 
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vi 150 PC'ere og omkring 164 medarbejdere. Vores 
måneds regnskabe r  va r  k l a r  t o  dage  e f t e r 
månedsafslutningen. Vi vidste hver aften, hvordan det 
stod til med likviditeten. 

Da RTB i 2007 skulle fejre 50 års jubilæum med en 
storstilet banket, blev Janne og jeg inviteret til at deltage 
i festlighederne. Man bad mig også om at holde en tale 
om selskabets fremtid, som jeg så det. Pointen i talen 
var, at de skulle koncentrere sig og søge al mulig held 
med agenturerne for  Toyota  og Ford samt 
ejendomsudvikling, som vi jo arbejdede så hårdt på i 
min tid også. R.T. Briscoe driver den dag i dag 
virksomheden ad de to spor, vi lagde dengang: 
Ejendomsudvikling og bilsalg.�           
                                                                        ELJ

Jens Erik Møllenbach om årene med RT Briscoe Nigeria PLC: - Det blev til mere end én hånd til Afrika 

Jens Erik Møllenbach, 70 år, er fortsat meget aktiv i 
handelslivet. Hans omfangsrige erfaring fra Afrika 
m.m. kommer nu mange store virksomheder til 
gode. Han er netop også valgt ind i bestyrelsen for 
Dansk Afrika Selskab. (Foto: Erik Ljunggren)
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få pressens og læsernes bevågenhed på billedsiden - ja, 
så er jeg meget taknemmelig. 
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fortsætter: - Min far, Hans Otto Pedersen, arbejdede i 
over 40 år for Novo Nordisk, der også etablerede sig i 
Bangkok. Far havde Det fjerne Østen som sit område, og 
da Novo de første år lejede sig ind i ØK's lokaler, blev 
kompagniet på en måde også en del af min opvækst. Min 
far boede i alt 67 gange på Oriental Hotel i Bangkok, hvor 
jeg var med første gang i 1986. Udover at ØK's Bangkok-
historie er fantastisk, har det for mig også været en 
personlig rejse tilbage i tiden at finde de gamle fotos fra 
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Martin Jes Iversen har arbejdet på ØK UDSYN gennem 5-6 år, og 
processen er jo fulgt tæt i klubbens blad. 20. september stod 
Martin, til venstre, klar ansigt til ansigt overfor gæsterne i Asia 
House ved lanceringen. Og som formanden for ØK Fonden, Erik 
Bøgh Christensen, slog fast i sin velkomst: - I dag er en rigtig 
god dag for os i Asia House. Tillykke, Martin, med din lange, 
spændende rejse og dit flotte værk. (Foto Erik Ljunggren)

Birgit Lyngbye Pedersen fik også fortjent opmærksomhed 
såvel fra forfatteren som i pressen for sin medvirken til 
billedsuiten ØK UDSYN. Her fortæller hun engageret om sit 
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8 9    December 2016 December 2016

MEDLEMMERNES OPLEVELSER MED KLUBBEN

ØK Klubbens medlemmer kan en kort tid fortsat 
sikre sig UDSYN til rabatpris kr. 300 efter aftale 
med Erik Ljunggren, elj@asia-house.dk, og 
afhentning i Asia House til kontant afregning. 
Samme koncept gælder for de øvrige nye bøger, 
der er omtalt i dette blad, ”Ikke en jordisk chance” 
og ”I fremmed havn”.

Frode havde travlt med at kommentere bogen under 
arrangementet i Asia House. Han har dog  trods de travle fire år 
mod på nyt bogprojekt. Som han siger: - Jeg har flere planer, 
men endnu ikke lagt mig endeligt fast på noget.

Direktør Ulrik T. Skafte, Turbine Forlaget (til venstre), havde 
også en travl dag i Asia House med fortjent stor omsætning af 
bogen. 

Jack Vibe Christensens enke, Elaine, kom den lange vej fra 
Vancouver for at overvære de meget højtidelige timer i Asia 
House – også med tanker til 
hendes, Jack.

10. november lancerede Frode Z. Olsen i Asia House sin 
bog, ”Ikke en jordisk chance” i samarbejde med Turbine 
Forlaget om ØK-kollegers og andre danskeres skæbner 
i Hong Kong under 2. verdenskrig. Frode har arbejdet 
med bogen i fire år. Lanceringen trak fuldt hus også fra 
kredsen af Frodes udenlandske kilder til bogen samt 
mange medlemmer af ØK Klubben. 

Frode og vi havde således også den glæde, at hilse på 
Jack Vibe Christensens enke, Elaine, som var en meget 
stor støtte for Jack i det sammenhold, han plejede med 

tidligere krigsfanger og andre, 
der kæmpede mod japanerne.  
Elaine ønskede at repræsentere 
Jack i Asia House, og rejste 
derfor hele vejen fra Vancouver. 
 
For Frode og hans hustru, 
Solveig Steen, samt en række 
pårørende, bl.a. Jacks enke 
Elaine, kom yderligere afrunding 
ved deltagelse i en minde-
højtidelighed, 4. december, i den 
danske sømandskirke i Hong 
Kong.

Besøg og eftertanker bag Christiansborgs mure  

6. oktober arrangerede 
klubben rundvisning for 30 
medlemmer på Christians-
borg og i Folketinget rundet 
af med frokost i Snapstinget. 
På billedet fortæller vores 
vært, Thomas Schramm til 
højre, om de berømte gange 
og lokaler. På det lille foto er 
det tid til en lille eftertanke 
foran maleriet af en af 
grundlovens fædre, Orla 
Lehmann (1810-1870) i det 
såkaldte samtale-værelse. 
Det blev også til en stund på 
tilhører-pladserne i salen.

Danske sømandskirker i fremmed havn
15. november lancerede journalist samt forfatter, Lone 
Kühlmann, og fotograf Tine Harden i samarbejde med 
forlaget Strandberg Publishing A/S og Danes 
Worldwide, bogen, ”I fremmed havn – danske 
sømandskirker”, som også er støttet af ØK Fonden.

Lone Kühlmann var desværre forhindret i at deltage ved 
lanceringen, så det blev alene lagt i hænderne på 
fotografen, Tine Hardens, som fortalte om deres besøg 
undervejs i de sidste ni sømandskirker, som stadig er 
aktive. De mødte de ildsjæle, som er en hjælp og støtte 
for både søfolk og fastboende danskere i nogle af 
verdens travleste havne.

Bogen om sømandskirkerne er særdeles velskrevet og 
fotograferet af Lone Kühlmann, til højre, og Tine Harden. 

Det var en medlemsaften med rekorddeltagelse i Asia 
House, torsdag 17. november, hvor fhv. biskop og kgl. 

konfessionarius, Erik Norman Svendsen ledsaget af fru 
Margit, fortalte om sit spændende liv. Blandt meget andet 

fortalte ”Østerbro- og mørklægningsbarnet” fra 1941, 
at han havde oplevet søens liv med sin onkel Peter, 
som var skibsfører bl.a. på sukkerroeskibet, MS Karl 
af Nakskov. 

I et særdeles engageret og muntert causeri fortalte 
han om alvorlige emner som mindegudstjenesterne i 
Domkirken for 11.9. terroren i USA og tsunamien i 
Thailand. Vi fik også indsigt i, at Norman voksede op 
med Morten Korch i Triangel Bio og hans senere store 
engagement i sømandshjemmet Bethel i Nyhavn, 
kontakten og samarbejdet med Kongehuset samt 
meget, meget andet. Norman besvarede også 
spørgsmål fra flere medlemmer - den gode halvanden 
time i Asia Hall gik hurtigt. 

Aftenen blev rundet af i underetagen, hvor Britha og 
Kaj Runchel serverede hamburgerryg og grønlangkål 
rundet af med Brithas delikate kager. Norman 
Svendsen er nu pensionist, men stadig lidt aktiv som 
hjælpepræst i Garnisonskirken, men nu levnes så 
heldigvis også tid til en fantastisk vellykket aften i ØK 
Klubben. 

Norman trådte barneskoene også på MS Karl af Nakskov med onkel Peter

Erik Norman Svendsen viste, han stadig som delvis pensionist 
mestrer velsignelsens håndelag her overfor aftenens arrangør 
fra aktivitetsudvalget, Søren Søgaard.

Frodes fire års arbejde rundet flot af i Asia House med stor tilslutning til lanceringen.

Honorarbisserne indbød til årets ØK julefrokost præcis 
en måned før juleaften, 24. november, i Cirkelordenens 
fornemme lokaler på Frederiksberg. Det blev igen i år til 
fornøjelige timer med konkurrencer og keglespil om 
mange præmier, (skøn)sang, bægerklang, sul, højt 
humør m.m. 
Det var i øvrigt julefrokost nr. 56 i dette særlige regi, og 
alle var enige om, at opildne overnisserne, Mogens Dan 
Pedersen, Peter Buron og Niels Veje til at fortsætte den 
gode tradition i samarbejde med Ole Møller, som ikke 
kunne deltage denne gang, og hans afløser Gorm 
Kjærbøll. 

Aftenens overnisser og arrangører var fra venstre Mogens Dan 
Pedersen, Niels Veje, Peter Buron og Gorm Kjærbøll, som nu 
afløser Ole Thomsen i bestyrelsen.

Kalender-tips: Klubmedlem Ole Kolborg, Esbjerg, har 
igen kreeret en maritim kalender 2017 med flotte 
tegninger og tekster måned for måned. Et godt gave-
tips, og er Du interesseret, kontakt da gerne Ole på e-
mail: ole_kolborg@esenet.dk 
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humør m.m. 
Det var i øvrigt julefrokost nr. 56 i dette særlige regi, og 
alle var enige om, at opildne overnisserne, Mogens Dan 
Pedersen, Peter Buron og Niels Veje til at fortsætte den 
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Asia House og East Asiatic House - henholdsvis Indiakaj 
16 og 20 - er nu udviklet til et dansk-asiatisk kraftcenter 
med de fortsatte kendte aktiviteter i Asia House 
komplementeret med East Asiatic House, Indiakaj nr. 20, 
hvor ”Innovation House China-Denmark”  er etableret for 
at tiltrække start-up virksomheder med særlig fokus på 
Kina og Danmark.  Visionen er, at denne aktivitet skal 
udvides til også at omfatte andre asiatiske lande end 
Kina, fortæller formanden for ØK Fonden og Asia House, 
Erik Bøgh Christensen.

-Det er fint i tråd med, at du i seneste udgave af ØK 
Bladet slog fast, at Fonden og Asia House så sandelig 
ikke taber pusten, selvom området aktuelt er centrum for 
en lidt rodet byggeplads! 

-Jeg følger op på linjen om, at vi skal have det bedst 
mulige ud af den aktuelle udvikling, siger Erik, selvom 
Københavns Kommune er ved at opføre en snes høje 
boligbygninger mellem og bag os.  Vi væbner os med 
tålmodighed, til dette byggeri står færdigt ved udgangen 
af 2017, og fokuserer nu udelukkende på vore mange 
indendørs aktiviteter i de to huse.  Som det vil være 
mange bekendt, er Asia House og East Asiatic House 
opført på lejet grund på den såkaldte Tulipangrund, som 
hidtil ikke har været udstykket i individuelle matrikler.  En 
konsekvens af, at Københavns Kommune er begyndt at 
udstykke Tulipangrunden er, at ØK Fonden får mulighed 
for at erhverve Asia House grunden. Det bliver en 
historisk milepæl, da grundstykket jo har været på 
lejekontrakt først til ØK A/S og senere ØK Fonden siden 
1897.

De omtalte aktiviteter, der udføres af og gennem Asia 
House, er udviklet til nu at være ØK Fondens primære 
redskab. Fonden engagerer sig dog stadig i andre 
almennyttige projekter, bestyrelsen bedømmer som 
relevante i relation til de øvrige mere generelle formål. 

Asia House skal sikres i årtier
Visionen for Asia House er, at huset skal bestå adskillige 
årtier frem, og således fortsat være med til at inspirere 
erhvervslivet med udgangspunkt i husets historie som 
ØK´s første hovedkontor i Danmark. Fonden skal være 
med til at sikre, at Asia House bliver økonomisk 
selvkørende. Derefter kan de almennyttige aktiviteter 
muligvis gøres tidsbegrænset med status som 
ophørende fond. Bestyrelsen har dog endnu ikke lagt sig 
fast på den del af visionen, da det nuværende fokus er 
udviklingen af Asia House.

ØK´s Almennyttige Fond blev oprettet i juni 1988. De 
oprindelige visioner for et fremtidigt virke blev naturligvis 
præget af udviklingen for ØK A/S så grundlaget for 
Fondens udvikling faldt til jorden.  Formålsparagraffen 
for Fonden er løbende blevet tilpasset nutidens 
virkelighed, naturligvis fortsat med respekt for de 
oprindelige formål. 

Fonden ejer Asia House og har indgået en langtidsleje 

(med forkøbsret) for nabobygningen East Asiatic 
House, og de to bygninger – henholdsvis Indiakaj 16 og 
20 - er i dag en vigtig grundstamme i Fondens 
nuværende og fremtidige virke, specielt i relation til 
fo rva l tn ingen af  Ø K 's  h is tor iske arv  og de 
erhvervshistoriske aktiviteter.  

Fortsat positiv udvikling
I takt med at Fonden har tilpasset sit virke, har Asia 
House ligeledes gennemgået en spændende og positiv 
udvikling.  Det primære fokus har været at tilsikre, Asia 
House forbliver et relevant dansk-asiatisk forum og 
samlingssted. Asia House er i dag en anerkendt og 
respekteret platform for Asien-relevant vidensdeling, 
forståelse og netværk for de kommercielle og kulturelle 
bånd mellem Danmark og Asien. Husets interessenter 
er kategoriseret som partnere eller medlemmer og 
består af danske virksomheder, asiatiske og danske 
diplomatiske repræsentationer samt akademiske 
institutioner.

Aktiviteterne i Asia House dækker forholdsvis bredt.  
Der afholdes konferencer hvor et enkelt asiatisk land er i 
fokus eller ”produkt” konferencer, der går på tværs af 
flere asiatiske lande. Møder i forbindelse med 
ministerbesøg fra Asien afholdes regelmæssigt i Asia 
House, ligesom vi arrangerer fortrolige VIP oriente-
ringer for husets partnere, når der opstår særlige 
politiske eller økonomiske udviklinger i Asien.  Møder, 
frokoster og arrangementer med herboende asiatiske 
ambassadører er også en del af husets serviceudbud til 
lederne af vores partner virksomheder.

Husets hjemmeside (asia-house.dk) er blevet fornyet 
og beskriver alle afholdte samt kommende aktiviteter. 
Den er også spækket med regelmæssige opdateringer 
af nyt fra Asien.  Asia House har nu også sin egen 
LinkedIn profil, som også er i positiv udvikling.         ELJ� �     

Asia House og ØK Fonden udvikler dansk-asiatisk kraftcenter på Indiakaj  

ØK Fonden og Asia House er sandelig ikke gået i hi trods 
placeringen midt på en aktiv, støjende byggeplads for et nyt 
boligprojekt. Her præsenterer Erik Bøgh Christensen 
Væksthuset East Asiatic House, Indiakaj 20, som fuldender 
mulighederne for at udvikle yderligere dansk-asiatisk aktivitet 
på Indiakaj. 

Som det fremgik af dødsfald blandt klubbens 
medlemmer i forrige udgave af ØK Bladet døde konsul 
Hans Jørgen Christensen, 3. juni, 86 år. 

- ØK Klubben har altid 
været i Hans Jørgens 
tanker, siger enken, 
Kristina Lenz, og det 
var meget vigtigt for 
ham, at maleriet kom i 
klubbens varetægt. 
Jeg er meget glad for, 
hans ønske nu er 
fuldbyrdet. 

Motivet,  Charlot te 
A m a l i e  p å  S k t . 
Thomas, er malet af 
den lokale kunstner 
Caroc dateret 1929. 
Billedet blev købt af 
D e t  Ve s t i n d i s k e 
Kompagni som gave til ØK ved 50 års jubilæet, 1947, og 

det blev placeret i hovedsædet, Holberggade. Hans 
Jørgen købte det af ØK, da Kompagniet flyttede til 
Midtermolen. Hans Jørgen blev 1950 elev i ØK. 

Løbebanen i Kom-
pagniet stoppede 
1962 som fi l ia l -
bestyrer i Chile, og 
herefter blev det til 
en bredt anerkendt 
erhvervs- og kon-
sulkarriere. I hans 
CV har redaktionen 
fundet bl.a. denne 
passus om ØK: Her 
lærte jeg, at gode 
varer til attraktive 
markedspriser kun-
ne opnå stor om-
sætning. Det gen-
nemførte jeg i min 
dengang nye lance-
ring af bl.a. vine fra 
Chile.                ELJ

Kristina Lenz præsenterer maleriet, som afdøde Hans Jørgen Christensen har 
skænket til ØK Klubben. Hans Jørgen har på det andet foto i 2008 modtaget 
Chiles højeste private dekoration, Grand Official Ordenen. 

Så skal bowling-keglerne væltes igen
Klubbens første aktivitet i det nye år falder tirsdag 24. 
januar kl. 18 - nemlig den traditionelle, interne 
bowlingdyst i Lanes & Lounges (Copenhagen Bowl & 
Event) Astridsvej 70, Tårnby (det er, en sidevej til 
Englandsvej over for Tårnby kirke og nær Tårnby station 
samt frakørsel 18 Øresundsmotorvejen). Alle bedes 
være fremmødt senest kl. 17.45, således at man kan nå 
at skifte til spillersko inden starten på banerne kl. 18 
præcis. Efter spillene samles alle til dagens ret i 
restauranten. Pris pr. deltager kr. 150, som bedes 
indbetalt til klubbens bankkonto ved bekræftet 
tilmelding (se kolofonen på bagsiden). Beløbet dækker 
spil, spisning og en drink, og vær opmærksom på 
tidsbegrænset gratis parkering.

Hygge og auktion på ØK-effekter i Asia House
Tirsdag 7. februar kl 18. Vi hører ofte tilkendegivelser 
fra medlemmer om, at de også har brug for tid til en 
hyggelig snak og stund i Asia House i en mere bred 
ramme. Denne dag lægger vi op til det, hvor der først og 
fremmest er snak og hygge omkring bordene med god 
tid. 
Men vi arbejder også samme aften på en auktion i 
samarbejde med navnkundige Jesper Bruun-
Rasmussen over historiske ØK-effekter, hvor 
overskuddet går ubeskåret til Sømandshjemmet Bethel 
i Nyhavn.  Der arrangeres eftersyn på effekterne fra kl 
16.30 samme dag, så I kan danne jer et overblik på det, 
der eventuelt skal satses på ved auktionen. Der sættes 
minimumsbud på samtlige effekter. Undervejs er der 
herlig thai-buffet (vores hushovmester Kaj Runchel er 
på rejse denne dag) for kr. 200 pr. person inkl. et glas 
vin, øl eller vand med mulighed for tilkøb. Hele 
overskuddet også på buffet m.m. går ubeskåret til 
formålet, sømandshjemmet i Nyhavn. 

Der bliver givet rift om pladserne, da vi er nødsaget at 
sætte et loft på ca. 75 deltagere, så her gælder først til 
mølle konceptet. I forlængelse af jeres tilmeldinger, får I 
løbende konkret orientering.

Kryds af i kalenderen for det nye år
Alle arrangementerne omtales udførligt i næste klubblad 
primo marts. T. o. er klubbens tidligere bebudede 
nytårskur, 5. januar, aflyst. Klubbens store bankoaften, 1. 
december, samlede fuldt hus efter bladets deadline, så 
også mere om det i næste blad.  

Torsdag, 23. marts kl. 18: ØK Klubbens general-
forsamling i Asia House. 

Torsdag, 27. april kl. 18: Årets navnkundige jazz-aften i 
Asia House.

Onsdag, 17. maj kl. 18. Besøg i Bjørn Wiinblads hus, 
Lyngby. 

Fredag, 16. juni kl. 15. Arbejdsdato og –tid for ØK 
Klubbens store 70 års fødselsdagsfest. 

Torsdag, 10. august kl. 17. Aktivitetsudvalget arbejder 
på det navnkundige teater- og picnic-arrangement i 
Grønnegårds Teater denne dag.

Kommende arrangementer

7

Din tilmelding til arrangementerne:
Tilmelding via enten hjemmesiden www.eacclub.dk, 
mail til eacc@eacclub.dk eller telefonisk til Annelise 
Hansen på tlf.4295 2324 eller Britha Runchel på tlf. 
3051 2299 med mindre andet er nævnt i omtalen af  
arrangementet. - Betaling for deltagelse ved 
bekræftet tilmelding bedes overført til bankkonto, 
som fremgår af kolofonen på bagsiden.

Donation af lokalt Skt. Thomas maleri til ØK Klubben
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herlig thai-buffet (vores hushovmester Kaj Runchel er 
på rejse denne dag) for kr. 200 pr. person inkl. et glas 
vin, øl eller vand med mulighed for tilkøb. Hele 
overskuddet også på buffet m.m. går ubeskåret til 
formålet, sømandshjemmet i Nyhavn. 

Der bliver givet rift om pladserne, da vi er nødsaget at 
sætte et loft på ca. 75 deltagere, så her gælder først til 
mølle konceptet. I forlængelse af jeres tilmeldinger, får I 
løbende konkret orientering.

Kryds af i kalenderen for det nye år
Alle arrangementerne omtales udførligt i næste klubblad 
primo marts. T. o. er klubbens tidligere bebudede 
nytårskur, 5. januar, aflyst. Klubbens store bankoaften, 1. 
december, samlede fuldt hus efter bladets deadline, så 
også mere om det i næste blad.  

Torsdag, 23. marts kl. 18: ØK Klubbens general-
forsamling i Asia House. 

Torsdag, 27. april kl. 18: Årets navnkundige jazz-aften i 
Asia House.

Onsdag, 17. maj kl. 18. Besøg i Bjørn Wiinblads hus, 
Lyngby. 

Fredag, 16. juni kl. 15. Arbejdsdato og –tid for ØK 
Klubbens store 70 års fødselsdagsfest. 

Torsdag, 10. august kl. 17. Aktivitetsudvalget arbejder 
på det navnkundige teater- og picnic-arrangement i 
Grønnegårds Teater denne dag.

Kommende arrangementer
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Din tilmelding til arrangementerne:
Tilmelding via enten hjemmesiden www.eacclub.dk, 
mail til eacc@eacclub.dk eller telefonisk til Annelise 
Hansen på tlf.4295 2324 eller Britha Runchel på tlf. 
3051 2299 med mindre andet er nævnt i omtalen af  
arrangementet. - Betaling for deltagelse ved 
bekræftet tilmelding bedes overført til bankkonto, 
som fremgår af kolofonen på bagsiden.

Donation af lokalt Skt. Thomas maleri til ØK Klubben
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Formandens hjørne
Årsskiftet nærmer sig….så det er tid 
til at dvæle lidt ved året, der snart er 
gået. Stor tak til hele bestyrelsen for 
det fantastiske arbejde i endnu en 
gang har lagt i klubben – og ikke 
mindst tak for opbakningen fra jer 
medlemmer. I hjælper alle til at holde 
ØK ånden i live! Eneste plan, som ikke 
lykkedes os at udføre i 2016, var 
arrangement i Jylland af den simple 
grund, at der ikke var nok opbakning.

Den gode nyhed omkring medlemmer er, at vi kan 
introducere seks nye klubmedlemmer her i årets sidste 
blad. Den dårlige nyhed er, at midtvejs igennem året 
havde hvert tredje af vores omkring 550 medlemmer 
ikke betalt kontingent for 2016. Bestyrelsen bejler til, at 
alle, der ikke har betalt forud, senest udgangen af marts  
får betalt kontingent kr. 300 (se kolofonen) for 2017.   
Dermed er I sikre på, at i kan tilmelde jer arrange-
menterne, idet vi bliver nødsaget til at køre en skarpere 
linje end hidtil med krav om betalt kontingent ved 
tilmelding til vores arrangementer. Bestyrelsen takker 
forlods for opmærksomheden!

Ophørende Medarbejderfond
ØK Klubben overtog i juli som omtalt i forrige blad den 
gamle ØK Medarbejderfond, og den nye bestyrelse, jeg 
selv, Erik Ljunggren og Jens Høding, er bekræftet af 
Civilstyrelsen.  Vi har siden haft både revisor, advokat 
og bank inde over fondens drift. Anbefalingen er, at vi 
lukker fonden, idet afkast på formuen alene dækker 
administration og forskellige andre mindre formål. Med 
andre ord, der er penge at spare ved at lukke fonden, 
penge der kan bruges ifølge vedtægterne, til formål der 
kommer tidligere ØK medarbejdere til endnu bedre 
gavn. Den anbefaling følger vi, og forventningen er, at 
fonden afvikles hurtigst muligt og geninvesterer i ØK 
Klubbens regi under ansvar for klubbens bestyrelse.

Bestyrelsen for de såkaldte honorarbisser, Mogens Dan 
Pedersen, Ole Møller, Niels Veje og Peter Buron, nåede 
lige akkurat at ansøge om et legat til deres årlige bisse-
julefrokost, 24.11 (se omtalen side 9). Fonden bakkede 
op med kr. 2.000, og mon ikke det bliver en tilbage-
vendende begivenhed - både julefrokost og legat?

En del af fondens tidligere midler vil i 2017 gå til to 
væsentlige projekter; klubbens 70 års fødselsdag  samt 
opdatering af klubbens IT system og hjemmeside. 

Fødselsdag bliver fejret
Forløberen for ØK Klubben, ØK Boldklub, blev etableret 
torsdag, 24. juli 1947. 70 årsdagen i 2017 skal fejres i 
Asia House.  Vi sigter mod arrangement, fredag 16. juni.  

Så fest bliver der! Og vi har mange ideer på bedding i 
bestyrelsen i den anledning, men meget mere om det i 
næste blad.

Byggeriet omkring vores hus på Indiakaj
Vores gamle bøgehæk, der omkransede anlægget bag 
Asia House, forsvandt pludselig over natten, og blev i 
stedet erstattet af en hvid pladevæg.  Med andre ord, 
byggeriet omkring Asia House fortsætter, kryber tættere 
og tættere på og skygger for det gamle hovedsæde. 
Man må jo tro på, at det ender godt, og i huset kan vi kun 
fokusere på indhold med arrangementer såvel for Asia 
House som ØK Klubben. (Se også kommentarerne fra 
ØK Fondens formand, Erik Bøgh Christensen, i samme 
anledning side 11).

Bestyrelsen 2017.
Det er en kendsgerning, der ved næste general-
forsamling, torsdag 23. marts, kommer ændringer i 
bestyrelsen. De kære medlemmer, Jens Høding, Søren 
Søgaard og Peter Buron, takker desværre af. Vi har 
allerede haft kontakt med nye kandidater, vi mener, vil 
kunne bidrage aktivt i bestyrelsen. Mere konkret om det i 
dagsordenen for generalforsamlingen i næste blad.  

Vi har fra vores aktivitetsudvalg en god liste med ideer 
og forslag til arrangementer i 2017. Det står jo allerede 
klart på side 10, at der lægges op til nytårsbowling, 24. 
januar, og noget helt nyt , nemlig auktions-komsammen. 
Men hvis du sidder med gode ideer i øvrigt til arrange-
menter, så send os endelig en kort e-mail om jeres 
bidrag til ny inspiration.

Forretningslivet startede juleriet allerede slut 
oktober, så jeg føler ikke, jeg er for tidligt ude, når jeg 
på vegne af hele bestyrelsen ønsker jer alle 
GLÆDELIG JUL samt et GODT OG SUNDT NYTÅR 
2017.                  Andy

Aktivt år – og meget mere venter i 2017


